



SCRIPT LINE

TITLE VF : MARQUENTERRE, DES OISEAUX ET DES HOMMES

TITLE VI : MARQUENTERRE, BIRDS AND MEN

Production : Les Productions Cercle Bleu

Director : Guillaume Desplanques

Original version : French

Duration : 52'

Delivery : September 8, 2023

Version available : VF

Rights available : World except France, Andorre and Monaco (France, Andorre, Monaco available on Sept 7, 2026)

First broadcasters : WEO et France Télévisions



Synopsis VF

Classé grand site français et membre du club des plus belles baies au monde, la baie de Somme fait la fierté des Hauts-de-France. En son sein, le domaine du Marquenterre a fêté son cinquantenaire en 2023. Le parc du Marquenterre est une création de l'homme, gagnée sur la mer. Après avoir accueilli tulipes, jacinthes et autres plantes à bulbes, ce site s'est jadis transformé en parc ornithologique par l'entremise de son propriétaire, Michel Jeanson. Le parc a été ouvert au public le 1er Juillet 1973. A travers ces 200 hectares, [des milliers d'oiseaux trouvent refuge](#) (migration, reproduction, nidification...). C'est ici que [Guillaume Desplanques](#), a posé ses caméras. Avec délicatesse puisqu'il s'agit de ne déranger ni les spatules, ni les avocettes, ni les aigrettes. Les oiseaux sont ici en paix.

Synopsis VI

Classified as a major French site and a member of the club of the most beautiful bays in the world, the Bay of the Somme is the pride of the Hauts-de-France region. The Domaine du Marquenterre celebrated its fiftieth anniversary in 2023. The Parc du Marquenterre is a man-made creation, reclaimed from the sea. Once home to tulips, hyacinths and other bulbous plants, the site was transformed into a bird park by its owner, Michel Jeanson. The park was opened to the public on 1 July 1973. Thousands of birds find refuge (migration, reproduction, nesting...) in these 200 hectares. Guillaume Desplanques set up his cameras here. And he did so delicately, without disturbing the spoonbills, avocets or egrets. The birds are at peace here.